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Slovo starosty

Veřejná zasedání 
zastupitelstva obce

Zasedání zastupitelstva obce se 
budou v roce 2023 konat poslední 
úterý (mimo prosinec) v měsíci 
od 18 hodin střídavě v našich 
obcích.

rozpis říjen 2023 - březen 2024

31. října 2023 Přibyslavice
28. listopadu 2023  Vlkaneč
21. prosince 2023 Vlkaneč
30. ledna 2024 Kozohlody
27. února 2024 Přibyslavice
26. března 2024 Vlkaneč

Vážení spoluobčané,

prázdniny utekly jako voda, školá-
kům začala výuka. Ve skutečnosti to 
vypadá, že léto ještě neřeklo konec a 
dopřává nám krásné počasí. Kéž vy-
drží co nejdéle.

V minulém čísle Zpravodaje jsme 
psali, že po skončení školního roku 
proběhne oprava sociálního zařízení 
v základní škole. Povedlo se, byl do-
držen harmonogram a vše proběhlo 
podle plánu. Výsledkem jsou nová 
sociální zařízení, jaká nemají školy 
ve městech. Kolaudace proběhla 29. 
srpna 2023 bez jakýchkoliv závad. 

Další stavba – silnice 12 RD v 
lokalitě u Kovářáku, která byla do-
končena do konce května,  měla 
kolaudaci 19. září 2023. Opět bylo 
zkolaudováno bez závad. Obyvatelé 
v nových rodinných domech se  do-
čkali kvalitní komunikace a  přístupu 
ke svým nemovitostem.

Do majetku obce byl zakoupen  
mulčovací rider značky Husqarna. Je 
velkým přínosem při údržbě zeleně 
ve všech třech obcích, neboť urychlil 
sekání velkých ploch. Zároveň bylo 
pořízeno příslušenství k tomuto stro-
ji, a to zametací kartáč a radlice na 
sníh pro ulehčení zimní údržby chod-
níků.

Po ukončení nájmu nebytových 
prostor - bývalého kadeřnictví v bu-
dově pošty bylo přikročeno k rekon-
strukci. Po vystěhování nábytku se 
objevily mokré zdi, opadaná omítka. 
Byla zjištěna nevyhovující elektroin-
stalace, rozvod vody. V první fázi do-
šlo k otlučení  poškozených omítek 
a větrání uvedeného prostoru. Bude  
instalováno nové vedení elektro a 
vody. Nakonec dojde k úpravě pod-
lahy, omítek a  stropu včetně vyma-
lování. V příštím roce bychom chtěli 
opravit  sociální zařízení, které slou-
ží i pro potřeby zaměstnanců České 
pošty.  Toto  slouží  již od sedmdesá-
tých let a je nevyhovující.

V loňském roce jsme zadali do-
pravnímu inženýrovi vypracovat pro-
jekt na osazení dopravního zrcadla u 
železničního podjezdu ve Vlkanči, a 
to kvůli špatným rozhledovým po-

měrům. Po vypracování projektu 
byl předán na  DI Policie ČR, bez 
jejichž souhlasu nelze aplikovat, na-
konec budou osazena zrcadla dvě a  
bude doplněno dopravní značení. V 
současné době je objednána realiza-
ce u firmy ASIG Čáslav, která slíbila 
dokončení do poloviny měsíce října 
po odsouhlasení MěÚ Čáslav, odbor 
dopravy. 

Na podzim letošního roku bude 
otevřen dotační titul na pořízení ná-
dob na tříděný odpad, ke kterému 
proběhla v loňském roce v naší obci 
anketa. I když nebyl stoprocentní 
souhlas občanů, podali jsme pro-
střednictvím dotační agentury žádost 
o přidělení dotace. Výsledky budou 
známy ke konci roku. Dále požádala 
Obec Vlkaneč o dotaci na pořízení 
dopravního automobilu pro JSDH 
Vlkaneč, neboť „historický“ auto-
mobil Avia A-31 již dosluhuje a je 
nespolehlivý. Vzhledem k tomu, že 
se s ním dopravují děti na hasičské 
soutěže, není záruka, že vždy doje-
dou. Výsledky budou opět ke kon-
ci roku 2023. O projektu na opravu 
místní komunikace v Kozohlodech , 
na který máme podanou žádost,  za-
tím nemáme žádné informace, probí-
há vyhodnocování podaných žádostí. 

Po souhlasu zastupitelstva obec 
podala žádost o dotaci na pořízení fo-
tovoltaiky na střechu obecního úřadu 
včetně tepelného čerpadla. Výsledky 
posouzení žádostí budou známy do 
konce roku. 

V sobotu 16. 9. 2023 proběhlo ve 
Vlkanči u základní školy odhalení 
pamětní desky rodákovi plk. Josefu 
Kopřivovi, pilotovi československé 
armády, posléze pilotovi u francouz-
ského letectva a pilotovi RAF.  Ten 
za svoji odvahu a činnost obdržel ně-
kolik vyznamenání, ať již českých, 
francouzské i britské. Po přivítání 
p. Martinou Novákovou a projevu 
starosty obce, zastupitelka Jaroslava 
Cempírková seznámila přítomné ob-
čany se životopisem Josefa  Kopřivy. 
Před samotným odhalením pamět-
ní desky došlo k posvěcení praporu 
obce Vlkaneč panem  farářem Petrem  
Tobkem. Paní Nováková přítomným 
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Již po několikáté touto formou 
oznamujeme občanům, že je  stále 
v platnosti  Obecně závazná vy-
hláška o volném pohybu zvířat č. 
2 z roku 2003. Letos jsme řešili 
několik případů společně s MěÚ 
Čáslav,  odborem životního pro-
středí. Pokud dojde vinou volně 
pobíhajících či polétajících zvířat 
ke škodám na majetku, občané se 
mají spojit s Odborem životního 
prostředí při MěÚ Čáslav, paní 
Zitou Krepsovou, která má na sta-
rosti Státní správu lesů, myslivos-
ti, rybářství a ochrany zvířat proti 
týrání, tel číslo 327300138 nebo 
725789664,  a nebo se obrátit na 
Polici ČR, která provede doku-
mentaci škody.

Závazná vyhláška o pohybu 
zvířat



Slovo starosty

Znovu Vás žádám, aby bylo   do 
tříděného odpadu ukládáno  to, 
na co je   který kontejner určen.   
Opět se setkáváme s nepořádkem 
okolo stanovišť a  mícháním  
odpadu.  Papír, který není uložen 
v kontejneru, pracovníci svozové 
služby nenaloží, protože může být  
znehodnocen deštěm. Papírové 
krabice rozložte, ať nezabírají 
tolik místa.

Obehraná písnička – odpady
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foto: Josef Klaus

vysvětlila  význam symbolů na prapo-
ru obce Vlkaneč, který  byl obci udělen  
předsedou  sněmovny Radkem Vond-
ráčkem 23. března 2021.  

Po odeznění Britské a České hymny 
uctili všichni minutou  ticha památku 
pilota plk. Josefa Kopřivy, plukovníka 
im memoriam. Odhalení pamětní des-

ky provedla jeho žijící příbuzná, oby-
vatelka naší obce, paní Bohuslava Se-
merádová společně se starostou obce.

Na závěr celé akce provedli ukázku 
leteckého umění piloti historických le-
tadel z letiště Podhořany.   
  

Josef Klaus, starosta obce



Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Informace ohledně volně pobíha-

jícího zvířectva a dalším způsobu 
řešení přes MěÚ v Čáslavi.

• Informace o dokončení a podepsá-
ní darovací smlouvy s Ranč Dalu 
Kozohlody.

• Informace ohledně o umístění zr-
cadel ve Vlkanči. Projekt je hoto-
vý a čeká se na schválení DI Po-
licie ČR.

• Informace ohledně zahájení sta-
vebních prací v ZŠ.

• Informace ohledně přípravy pro-
jektu na rekonstrukci MŠ.

• Informace ohledně výroby pamět-
ní desky.

• Informace ohledně cenové nabíd-

ky na opravu místnosti bývalého 
kadeřnictví.

• Informace ohledně opravy pro-
jektu komunikace 12 RD  na pro-
vedený stav, poté se bude žádat o 
kolaudaci.

• Příští zastupitelstvo dne 25. 7. 
2023 v Přibyslavicích. 

• Informace : 
 » Příprava Letních slavností. 
 » Odhalení pamětní desky. 
 » Požadavek na opravu pouliční-

ho světla za školkou. 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
• Program ZO 27. 06. 2023.
• Ověřovatele zápisu ZO dne 27. 06. 

2023 Josefa Mrkvičku  a Jaroslavu 

Havlinovou.
• Dodatek č.2 SOD s firmou VMJ 

STAVBY Novotný, s.r.o.
• Rozpočtové opatření č. 5/2023.
• Přítomnost zástupce zřizovatele na 

výběrových řízeních na zaměst-
nance ZŠ a MŠ Vlkaneč.

Zastupitelstvo obce ukládá: 
• Uzavřít dodatek smlouvy s firmou 

VMJ STAVBY Novotný, s.r.o., 
termín do 30. 06. 2023. Zodpovídá 
starosta.

Zastupitelstvo

Rekapitulace usnesení ze 7. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 29. 08. 2023 v obecním domě Kozohlody
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Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace usnesení ze 6. schůze Zastupitelstva obce Vlkaneč, konané dne 27. 06. 2023 ve Vlkanči

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Kontrolu usnesení z minulých za-

sedání zastupitelstva obce. 
• Informace z členské schůze LD 

Chraňbož.
• Informace o návrhu kompostárny 

v Obci Vlkaneč. 
• Informace o nastávající Obnově 

katastrálního operátu novým ma-
pováním ve Vlkanči.

• Informace o nepořádku okolo kon-
tejnerů na tříděný odpad v Kozo-
hlodech. 

• Informace o vznikající černé 
skládce v Kozohlodech.

• Informace o ukončené kolaudaci v 
ZŠ a chystané kolaudaci silnice U 
Kovářáku. 

• Informace o probíhající opravě bý-
valého kadeřnictví.

• Informace o rozměření nových 
parcel za školkou. 

• Informace o stížnostech na volně 
pobíhajících zvířata a řešení pro-
blému s MěÚ Čáslav. 

• Informace o jednání s KSÚS 
ohledně sekání pozemků ve vlast-
nictví kraje v obci.

• Informace o průběhu Letních slav-
ností a poděkování za pomoc při 

průběhu slavností. 
• Informace o programu slavnostní-

ho odhalení pamětní desky piloto-
vi RAF Josefu Kopřivovi dne 16. 
9. 2023. 

• Informace o konání benefičního 
koncertu v Kozohlodech dne 8. 9. 
2023. 

• Informace o akci SDH Kozohlody 
Babí léto, která se bude konat 9. 9. 
2023. 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
• Program ZO 29. 8. 2023. 
• Ověřovatele zápisu ZO dne 29. 

8. 2023 Josefa Rejneka a Martinu 
Novákovou. 

• Dodatek č.1 ke Smlouvě o zajiš-
ťování a financování dopravní ob-
sluţnosti se Středočeským krajem.  

• Rozpočtové opatření č. 6/2023.
• Cenovou nabídku na administraci 

dotace od firmy TNT Consulting, 
s.r.o., na pořízení nádob na tříděný 
odpad. 

• Cenovou nabídku na administraci 
dotace od firmy TNT Consulting, 
s.r.o., na pořízení DA pro jednotku 
SDH v obci Vlkaneč. 

• Cenu 60,-Kč za m 2 při prodeji 

obecních pozemků při uvedení v 
soulad se skutečností. 

Zastupitelstvo obce ukládá: 
• Uzavřít Příkazní smlouvu na ad-

ministraci dotace s firmou TNT 
Consulting, s.r.o., na pořízení ná-
dob na tříděný odpad. Zodpovídá : 
starosta. Termín 30. 9. 2023. 

• Uzavřít Příkazní smlouvu na ad-
ministraci dotace s firmou TNT 
Consulting, s.r.o., na pořízení DA 
pro jednotku SDH v obci Vlkaneč. 
Zodpovídá: starosta. Termín: 30. 
9. 2023. 

• Zastupitelstvo obce zamítá: - Žá-
dost o odprodej pozemku parc.č. 
709/23 v k.ú. Vlkaneč. 



foto: Lucie Bernatová
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Mateřská škola

Závěr školního roku byl v MŠ opět vel-
mi veselý a plný různých společných 

aktivit.
1. června proběhla na zahradě školky 
velká oslava-Mezinárodního dne dětí. 
Celý den byl plný soutěží, zábavy a ne-

chyběla ani odměna.
7. června zavítala do MŠ ,,dřevíčková 
dílna“- během poutavého vyprávění o 
vlastnostech dřeva se děti seznamova-
ly s nářadím, které je potřeba k výrobě 
autíčka. To si potom s pomocí pana in-
struktora každý vyrobil a odnesl domů.
14. června jsme se společně s kamará-
dy ze ZŠ vydali na výlet do ZOO Dvůr 
Králové nad Labem. Tato ZOO je vel-

mi krásná a moc se nám všem líbila.
20. června se nejstarší děti ze školky 
- předškoláci vydali na tradiční návště-
vu do základní školy, aby si prohlédli 
budovu a hlavně třídu. Čekala na ně 
krásně vyzdobená třída, paní ředitelka 
a kamarádi, kteří s nimi ještě loni cho-

dili do školky.
Předškoláci se mohli zapojit do činnos-
tí a vyzkoušet si třeba jaké to je psát 

křídou na tabuli. Děti odcházely nadše-
né a některé by nejraději hned zůstaly 

ve škole.
Tentýž den odpoledne nás ještě čekala 
závěrečná besídka ve školce se slav-
nostním šerpováním předškoláků. Již 
tradičního šerpování se zúčastnily celé 
rodiny. Děti vystoupily s programem 
plným písniček a tanečků. Předškolá-
ci předvedli slavnostní nástup a tanec 
na píseň ,,Školka už nám mává“ a poté 
byli slavnostně ošerpováni, složili slib 
předškoláků a na závěr besídky jsme si 

všichni zatančili legrační taneček.
26.června nám před školku přivezla p. 
Havlinová z Mléčné farmy Uhelná Pří-
bram ukázat telátka. Děti se seznámily 
s jejich chovem a měly možnost telátka 
vykartáčovat a napojit, což se jim vel-

mi líbilo.
Když jsme se sešli po letních prázd-
ninách, přivítali jsme novou p. učitel-
ku Terezu a také nové kamarády, kteří 
se postupně adaptují na MŠ. V tomto 
školním roce nás čeká spousta zajíma-

vých projektů a projektových dnů.

Našimi celoročními projekty jsou: Re-
cyklohraní- zábavnou formou učíme 
děti jak se chovat k přírodě a třídit od-

pad.
Dalším projektem je: Zvířátko ve škol-
ce - ZOO koutek, kde se staráme o 
oblovku a strašilky. Hlavním cílem je 
naučit děti zodpovědnosti a láskyplné 

péči o živého tvora.
A posledním celoročním projektem je: 

Celé Česko čte dětem.
Předčítání dětem rozvíjí paměť, před-
stavivost, buduje pevné vazby a rozvíjí 
kladný vztah ke knihám. Čteme dětem 
každý den, alespoň 20 minut denně a 
předčítat do školky chodí i někteří ro-

dinní příslušníci.
Jinak nás čeká spousta tematických 
projektových dnů, se kterými byli ro-
diče seznámeni na schůzce rodičů v 
MŠ. Předem děkujeme za spolupráci a 
těšíme se na společné zážitky v tomto 

novém školním roce.
     
  Lucie Bernatová,

učitelka MŠ 



Na konci minulého školního roku jsme 
měli mnoho zajímavých aktivit a pro-
jektů. Dne 24. a 25. května byli žáci 5. 
ročníku testováni. Testování je celo-
státní a účastní se ho vybrané ZŠ. Testy 
pro žáky jsou připraveny a hodnoceny 
ČŠI. Žáci testy plnili velice svědomitě 
a zasloužili si od nás velkou pochvalu. 
Jejich výsledky dosáhly nad celostátní 
průměr.
Svátek dětí 1. 6. jsme oslavili sportem 
na multifunkčním hřišti. Na žáky če-
kaly míčové hry, vybíjená, ale i soutěže 
v družstvech. Nikdo se nenudil a všich-
ni si to užili. Odměnou byla sladká 
zmrzlina.
V pátek 9. 6. se zúčastnily dívky z ta-
nečního kroužku „Akademie DDM“ 
v Dusíkově divadle v Čáslavi. Starší 
děvčata zatančila veselý letní tanec a 
mladší děvčata tančila s rumba koule-
mi. Obě vystoupení měla velký úspěch. 
Radost měla p. učitelka Mgr. Dagmar 
Altmannová, která je na vystoupení 
připravila.
Velký důraz klademe v ŠVP na do-
pravní výuku, a proto spolupracuje-
me s Městskou Policií v Čáslavi. Žáci 
3. – 5. ročníku jeli 16. 6. na dopravní 
hřiště, kde řešili prakticky dopravní si-
tuace a na závěr byl pro ně připraven 
test. Nejlepší obdrželi dopravní průkaz 
cyklisty.
Ve čtvrtek 14. 6. se žáci školy vydali 
společně s dětmi z MŠ na školní výlet 
do ZOO Dvůr Králové. Nejprve jsme 
jeli otevřeným truckem na safari. S 
údivem jsme sledovali všechna zvířata, 
která kolem nás volně pobíhala. Když 
jsme však přijeli k šelmám, musely se 
spustit drátěné rolety, ale pak už jsme 
projížděli kolem lvů, kteří odpočívali 
ve stínu stromů. Po této projížďce jsme 
procházeli zoologickou zahradou a sle-
dovali všechna ostatní zvířata. Úspěch 
měly opice a pavilon vodních živočichů 
s obrovskými akvárii plnými různoba-
revných rybiček. Byl to opět jeden z 
nezapomenutelných dnů a budeme na 
výlet dlouho vzpomínat. Školní výlet 
byl celý hrazen z daru Honebního spo-
lečenstva Vlkaneč, který jsme obdrželi 
ve výši 40 000,- Kč na výlety, učební 
pomůcky nebo odměny při různých 
soutěžích pro děti ZŠ i MŠ. Děkujeme 
a peníze určitě společně využijeme.
V měsíci červnu 20. 6. jsme prožili 

„Den s předškoláky z MŠ“. Přišli se 
podívat, co je čeká po prázdninách. 
Společně se žáky 1. ročníku hádali 
pohádky a hledali dvojice známých 
postav. Poslechli si veršovanou pohád-
ku Jak šel Kuba pro kládu, kterou jim 
žáci přečetli. Společně se podepsali 
na tabuli, počítali jednoduché úlohy a 
strávili s budoucími spolužáky hezké 
dopoledne.
Žáci 5. ročníku se vydali 21. 6. po Evro-
pě. V projektu „Cestujeme po Evropě“ 
seznámili své spolužáky se zemí, kte-
rou navštívili nebo která se jim nejvíc 
líbí. Připravili si největší zajímavosti 
a fotografie. Pro ostatní to bylo velmi 
zajímavé a žáci odpovídali i na dotazy 
spolužáků. Navštívili jsme Chorvatsko, 
Itálii, Slovensko, Španělsko, Velkou 
Británii, Švýcarsko.
Poslední školní týden jsme museli 
opustit naši školu, protože začala re-
konstrukce sociálního zařízení (výmě-
na všech umyvadel, obkladů a přípojky 
vody). Zázemí jsme našli v myslivně, 
kterou nám zapůjčili myslivci ze sdru-
žení Diana. Odpolední čas zde trávila i 
ŠD a využila také zahradu OÚ k růz-
ným aktivitám. Moc jim všem děkuje-
me.
V neděli 25. 6. se konala školní akade-
mie pro rodiče. Žáci si připravili veselé 
pásmo písní, tanců a básniček. Na závěr 
se rozloučili naši „páťáci“ symbolicky 
se školou a s kamarády. Celým odpo-
lednem nás provázel smích a radost z 
vydařené besídky a potlesk od diváků.
V pondělí 26. 6. si pro nás a děti z MŠ 
připravila p. ing. Jaroslava Havlinová 
projekt „Staráme se o telátka“. Telátka 
za námi přijela se svými ošetřovatel-
kami ze ZS Vilémov z Mléčné farmy 
Uhelná Příbram. Dozvěděli jsme se, 
jak se správně starat o telátka. Naše 
žákyně Nela, Lucka a Eliška nám uká-
zaly, jak se vodí telátka na výstavách, 
kam s nimi jezdí. Všechny děti si pak 
mohly vodění vyzkoušet a telátka vy-
kartáčovat. Starší žáci si zkusili dopl-
nit testy o životě zvířat na farmě. Bylo 
to velmi zajímavé a poučné pro nás 
všechny.
V úterý 27. 6. jsme měli sportovní den 
na multifunkčním hřišti. Žáci byli roz-
děleni do družstev. Nejprve soutěžili v 
netradičních disciplínách a pak násle-
doval souboj ve vybíjené. Všichni sou-

těžili s velkým zápalem a fandili si na-
vzájem, a proto za nasazené sportovní 
úsilí si zasloužili odměnu všichni.
Ve středu 28. 6. jsme vyrazili „Za po-
kladem“. Nejprve šli starší žáci a cestu 
mladším vyznačovali šipkami. Po cestě 
schovávali úkoly pro mladší kamarády. 
Při plnění jsme si užili mnoho legra-
ce, ale některé úkoly se obtížně hleda-
ly, jak byly důkladně schované. Došli 
jsme až k rybníku „Polňák“, kde jsme 
společně našli ukrytý sladký poklad.
Ve čtvrtek 29. 6. jsme vyjeli společně 
na cyklistický výlet do Přibyslavic. 
Celou cestu tam i zpět zvládli všichni 
bez nehody a zasloužili si odpočinek a 
sladkou zmrzlinu z místní cukrárny.
Po celý týden nám všechny děti doka-
zovaly, jak důležité je pro ně kamarád-
ství a vzájemná pomoc.
V pátek 30. 6. jsme slavnostně ukon-
čili školní rok a všichni žáci obdrželi 
vysvědčení, v krásných prostorách OÚ. 
Ukáply i slzičky – něco končí a něco 
nového začíná. Letos jsme se rozlou-
čili s Kristou, Miou, Honzou, Bohou-
šem, Štěpánem, Luďkem, Lukášem a 
Kryštofem. Všem přejeme úspěšnou 
cestu za získáváním dalších znalostí. 
Ještě společné foto před historickou 
divadelní oponou …. A pak se všichni 
rozprchli na prázdniny, které však již 
jsou minulostí.
V srpnu na „Letních slavnostech“ vy-
stoupila děvčata z tanečního kroužku 
pod vedením Mgr. D. Altmannové. 
Starší dívky předvedly veselý letní ta-
nec a mladší tančily s rumba koulemi. 
Vystoupení se jim povedlo a sklidily 
velký potlesk. Ostatní děti se podílely 
na výzdobě výrobou papírových kvě-
tin.
Během letních prázdnin byla dokonče-
na rekonstrukce v ZŠ a velký dík patří 
p. Burianové, která školu uklidila a my 
se opět mohli vrátit do svých tříd. Po-
děkování patří i firmě ATOS, že to celé 
stihla v termínu. Velký dík patří sa-
mozřejmě našemu zřizovateli, že našel 
finance i odvahu a celá rekonstrukce 
se tak mohla uskutečnit. Nové prosto-
ry sociálního zařízení jsou moderní a 
všem se nám moc líbí.
V pondělí 4. září 2023 byl slavnostně 
zahájen nový školní rok 2023/2024 v 
ZŠ a MŠ. Naše malé prvňáčky přiví-
tala Mgr. Marcela Formánková a po-
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foto: Mgr. Marcela Formánková, Mgr. Dagmar Altmanová

přála dětem mnoho úspěchů při školní 
práci. Všechny děti se po prázdninách 
už na školu a kamarády těšily. Ve tvá-
řích nejmenších školáků i rodičů bylo 
vidět úsměv a očekávání něčeho nové-
ho. Do 1. ročníku nastoupili 4 chlapci. 
Přivítala je paní ředitelka. Poděkova-
la rodičům za důvěru vloženou v naši 
školu. Zážitky z prázdnin jsou již tra-
diční součástí prvního školního dne. 
Po krátkém povídání dostali prvňáčci 
úkol – složit puzzle, které skládali ve 
dvojicích – obrázek ze zoo a letní lou-
ka. A hned první úkol zvládli chlapci 
na výbornou. Obě paní učitelky popřá-
ly všem žákům, aby se jim ve škole da-
řilo a měli kolem sebe dobré kamarády. 
Přání k rodičům je, aby byli trpěliví a 
věřili, že výborné výsledky jejich dětí 
se dostaví. První školní den byl slav-
nostně ukončen a teď už nás čeká nová 
práce. „Ať je učení pro všechny zají-
mavou hrou plnou krásných zážitků!“
Pedagogický sbor pracuje od 1. 9. 2023 
ve složení:
Mgr. Marcela Formánková - ředitelka 
ZŠ a MŠ
Mgr. Dagmar Altmannová - zástupce a 
učitelka ZŠ
Irena Kratochvílová – vychovatelka ŠD
Lucie Bernatová - učitelka MŠ
Tereza Škarydová – učitelka MŠ

Provozní zaměstnanci:
• Ladislava Burianová - školnice ZŠ 

a hospodářka ŠJ
• Marcela Mrkvičková - školnice 

a kuchařka MŠ
• Marcela Němcová – účetní školy
Během měsíce září začaly pracovat zá-
jmové kroužky:
• Sportovní kroužek pro chlapce: 

Mgr. Altmannová
• Tanečně-sportovní kroužek pro 

děvčata: Mgr. Altmannová
• Angličtina hrou pro malé školáky 

(pro 1. a 2.roč): Mgr. Altmannová
Organizace vyučování v ZŠ:
• I. třída (1. a 3. roč.) 4+ 8 = 12 žáků, 

uč. Mgr. M. Formánková
• II. třída (2., 4. a 5. roč.) 6 + 2+ 5 = 

13 žáků, uč. Mgr. D. Altmannová
Dva žáci 5. ročníku požádali prostřed-
nictvím zákonných zástupců o indivi-
duální vzdělávání a bylo jim vyhověno.
Ve všech ročnících se vyučuje podle 
školního vzdělávacího programu „Jen 
si děti všimněte, co je krásy na světě…“
Žáci ZŠ mají k dispozici při výuce 
notebooky a 2 interaktivní tabule s při-
pojením k internetu. Během výuky na 
nich plní úkoly ve vzdělávacích progra-
mech k jednotlivým předmětům. Žáky 
ve 4. ročníku čeká nově hodina infor-
matiky.

Školní družina má zapsáno 18 žáků a 
má svoje prostory v přízemí budovy 
školy nebo využívá učebnu I. třídy. 
Děti ve ŠD pracují dle ŠVP.
Školní jídelna má kapacitu 60 strávní-
ků.
V MŠ je přihlášeno 21 dětí ve věku od 
3 let.
Každý čtvrtek od 19. 10. do 23. 11. 
2023 budeme jezdit společně s před-
školáky z MŠ na plavecký výcvik do 
Kutné Hory s dotací 10 hod.
Při příležitosti odchodu do důchodu 
patří naše velké poděkování dlouhole-
té kolegyni p. Olze Jonášové, učitelce 
MŠ. Veliké díky za mnohaletou krea-
tivní práci s dětmi v ZŠ i MŠ. Věříme, 
že si následující léta při zaslouženém 
odpočinku bude užívat plnými doušky. 
Přejeme ji hlavně pevné zdraví, svěží 
mysl a šanci začít si plnit své životní 
sny. Ať je toto období plné slunce, ra-
dosti a pohody v kruhu rodiny.
Do nového školního roku 2023/2024 
přeji všem žákům, rodičům i nám uči-
telům pevné zdraví a hodně úspěchů 
při práci ve škole i při každodenních 
činnostech. Ať máme v novém školním 
roce hodně „radostných a slunečných 
dní“, na které budeme rádi vzpomínat.
     

Mgr. Marcela Formánková
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Školní družina

Během měsíce května a června jsme s 
naší školní družinou, pokud nám čas 
dovolil, byli hodně venku – na multi-
funkčním i dětském hřišti nebo jsme 
chodili do lesa. Děti se také nadšeně 
pustily do vytváření jedinečných dár-
ků plných lásky pro své maminky.
Dne 19. 5. nás navštívil dlouholetý 
včelař a člen Českého svazu chovatelů 
pan Josef Rejnek. Přiblížil dětem život 
včel a důležitost tohoto společenstva 
pro nás všechny. Dozvěděli jsme se 
plno zajímavostí. Děti si vyzkouše-
ly kuklu včelaře a prohlédly si včelí 
plástve. Panu Rejnkovi ještě jednou 
touto cestou děkujeme.
V září se rozběhl nový školní rok a 
my jsme v naší družině přivítali nové 
školáčky – prvňáčky. První týden jsme 
si objasnili pravidla, která budeme v 
průběhu školního roku dodržovat.
Mezi naše první aktivity patřilo sdělo-
vání si našich zážitků a vzpomínek z 
prázdnin. Dne 5. 9. jsme si připomněli 
Mezinárodní den charity a vysvětlili 
si, jak je důležité pomáhat lidem, kteří 
to potřebují.

Na Mezinárodní den čistého ovzduší 
za modrou oblohu 7. 9. jsme se vypra-
vili na cyklistický výlet do lesa. Poví-
dali jsme si, jak znečišťování ovzduší 
ovlivňuje zdraví zvířat, lidí i přírodní-
ho prostředí.
Dne 13.9. jsme v družině prožili netra-
diční odpoledne. Byl to Mezinárodní 
den čokolády a my si vyhledali pár 
zajímavostí o této „dobrotě“ – odkud 
pochází, z čeho se vyrábí, kde se s ní 
můžeme setkat, která je ta nejlepší, 
kdo ji smí jíst a komu ji dávat vůbec 
nemáme. Potom jsme si uvařili domá-
cí čokoládu. Každý si vybral formič-
ku, do které si horkou pochoutku nalil. 
Než nám sladká hmota ztuhla, zahráli 
jsme si čokoládovou hru, u které jsme 
se hodně nasmáli. Pak už se každý 
olizoval nad tou svou vlastní čokolá-
dičkou
Sluníčko krásně hřeje, a tak každý den 
vyrážíme do přírody. Ať už do lesa 
na houby nebo sportujeme na hřišti. 
Prvňáčkům, ale i dalším žákům z naší 
ŠD, přeji pohodový a úspěšný školní 
rok 2023/2024.

Irena Kratochvílová, vychovatelka ŠD

Sbor pro občanské záležitosti

Milí občané, jsou za námi krásné 
letní měsíce. Přichází nádherný ba-
revný podzim a krásné vánoční svát-

ky.
Na podzim ještě připravujeme „ví-

tání občánků“. Rodičům dětí to bude 
včas oznámeno.

Za uplynulé měsíce jsme osobně i 
písemně blahopřáli všem našim ob-
čanům, kteří oslavili svá významná 

životního jubilea.
Všem jubilantům a ostatním našim 

občanům přejeme pevné zdraví, štěs-
tí, úspěch a pohodu v osobním i pra-

covním životě.

Mgr. Marcela Formánková

Vzpomínejte s námi

Dne 21. 8. 2023 zemřela bývalá 
dlouholetá ředitelka Mateřské školy 
ve Vlkanči paní Hana Kurfirstová 
(Vavřinová). V listopadu roku 1955 
nastoupila jako učitelka do Mateř-
ské školy ve Vlkanči, v roce 1958 se 
stala ředitelkou. Tuto funkci vykoná-
vala až do prosince 1979. Od ledna 
1980 působila v Mateřské škole ve 
Zbýšově. 

Děkujeme za výchovu několika 
generací.

S úctou vzpomínají její spolupra-
covnice.

8 foto: Irena Kratochvílová



Kulturní dění v našich obcích

Léto už je nenávratně pryč. Nyní spo-
lu můžeme zavzpomínat na dny plné 
slunce i na dny, kdy jsme se ukrývali 
ve stínu před vysokými teplotami, na 
dny zábavy a dovolených. Jednou ta-
kovou kratochvílí, kdy jste se mohli 
společně pobavit, byly Letní slavnosti, 
které proběhly 26. 8. 2023 na místním 
hřišti. Opět jsme se snažili připravit 
pestrý program a zábavu pro všechny 
věkové kategorie. O to více, když le-
tošní ročník slavností byl pojmenován“ 
Vlkaneč se baví“. Po slavnostním za-
hájení a slovech pana starosty Josefa 
Klause jsme se mohli zaposlouchat do 
tónů lidové hudby „ Malé venkovské 
dechovky”, která nás provázela celým 
odpolednem. Ve vstupech vystoupila 
děvčata místní ZŠ, která se pravidelně 
schází na hodinách tanečního kroužku. 
Mladší děti vystoupily s tanečkem v 
doprovodu rumbakoulí a starší dívky 
nacvičily veselý letní taneček. Obdi-
vuhodné bylo vystoupení akrobatické 
gymnastky v podání Natálky Fílové. 
Natálka trénuje dva roky v týmu GYM 
FIT v Kutné hoře a na svém kontě má 
již spoustu medailí. Taneční vystoupe-
ní pokračovala i v druhém vstupu. Zde 
se nám představila děvčata ze ZUŠ Čá-

slav pod vedením Ivety Littové. Děvča-
ta se věnují modernímu – výrazovému 
tanci a street dance. Každý školní rok 
trénují soutěžní i umělecké choreogra-
fie, se kterými veřejně vystupují. Na 
soutěžích sklízí nejlepší ocenění a tan-
čí s velkou láskou. Taneční vystoupení 
bylo zakončeno společným tancem „ 
Jeruzaléma“, ke kterému byli vyzváni 
všichni přítomní. O další podívanou se 
postaral kouzelník David Kopecký. Ve 
svém vystoupení předvedl, že kouzle-
ní je zábava pro malé i velké diváky. 
Na programu slavností se podílely již 
tradičně všechny místní spolky. Spo-
lek ČSCH připravil výstavu domácích 
zvířat, nechyběla již tradiční tombola. 
Svůj stánek zde měli i místní mysliv-
ci. Zde měly děti možnost se formou 
her seznámit s myslivostí. SDH Vl-
kaneč nabídl v horkém dni osvěžení 
v podobě stříkání vodou na cíl. Spor-
tovci připravili netradiční disciplíny 
pro návštěvníky, přímo na parketě, v 
centru dění, před zraky ostatních di-
váků. Nechyběl ani dětský koutek pro 
nejmenší a obří skluzavka. Novinkou 
letošních slavností byla velká výstava 
AUTO MOTO. „Drapáci“, jak si říka-
jí místní nadšenci motorových strojů, 

na slavnostech představili své veterá-
ny, ale i motorky, čtyřkolky či terénní 
vozy, na kterých se ve volných chvílích 
rádi projíždějí. Na své si přišli i mi-
lovníci dobrého jídla. Ani v letošním 
ročníku nechyběla soutěž v pečení, 
tentokrát „ROHLÍČKOVÁNÍ“. Místní 
ženy se opravdu překonaly. Rohlíčky 
vypadaly úžasně, a ještě lépe chutnaly. 
To by nám jistě potvrdila i čtyřčlenná 
porota, která měla těžký úkol - vybrat 
mezi všemi tři nej….. Pořadí: 1. místo 
Romana Prášková 2. místo p. Semerá-
dová 3. místo Anna Nováková. O pit-
ný režim a hladové krky se postarali 
místní hasiči, kteří nás obsluhovali až 
do ranních hodin za hudebního dopro-
vodu kapely Naplech. Co říci závěrem, 
věříme, že si na slavnostech každý ná-
vštěvník našel něco pro své pobavení, 
a že název „Vlkaneč se baví“ nebyl jen 
frází. Slavnosti jsou pro všechny, kdo 
se chce sejít se sousedy, popovídat si, 
zatančit si, prostě žít a být součástí dění 
v naší vesničce. Bez Vás „Vlkaňáků“ 
by to nešlo. Děkujeme všem, kdo se 
podílel na přípravě a programu, a také 
všem kdo mezi nás zašel.

foto: Martina Nováková 9



Benefiční setkání

Benefiční setkání proběhlo 8. 9. 2023, 
provázel ho pan farář Petr Tobek spolu 
s třebíčským hudebním duem, násled-
ně Pavel Šenkapoun s jeho lehce po-
nurými, leč velmi chytlavými písněmi 
autorské tvorby, které mají kořeny ne-
daleko ve Schořově a Čáslavi. Výtěžek
z akce 2 200 Kč putuje na transparentní 
účet kozohlodského kostela. Všem moc 
děkujeme a budeme se těšit na další be-
nefiční koncert v pátek 20. 10. 2023 od 
20:00 v podání Laky Mari, mladých 
umělců z Třebíče tvořících vlastní pís-
ně ve stylu folklorního jazz rocku.

Tereza Semrádová, Kozohlody

Benefiční setkání ve prospěch opravy kostela Všech svatých v Kozohlodech

foto: Tereza Semrádová

Vítězný recept přikládáme
Křehké jablečné rohlíčky s vanilkou 
a skořicí (Já vylepšila ještě karamelo-
vým čekankovým sirupem) 

Těsto:
• 50g cukru (používám třtinový 

cukr nebo xylitol)
• 1 špetka soli
• vanilka dle chuti nebo vanilkový 

cukr
• 1 vejce
• 2 PL mléka
• 50g rozpuštěného másla
• 230g hladké mouky (já použila 

200g celozrnné Pernerky a 30g 
hladké)

• 4g prášku do pečiva
• moučkový cukr na posypání hoto-

vých rohlíčků

Náplň:
2 jablka
2 lžíce cukru (třtinový)
mletá skořice dle chuti
1 PL másla
1 PL medu – já nahradila karamelo-
vým čekankovým sirupem

Postup:
1. Jablka oloupeme, zbavíme jádřin-
ců a nastrouháme nahrubo. Na pánvi 
rozpustíme lžíci másla, přidáme na-
strouhaná jablka, cukr, skořici a med 
(já karamelový sirup). Několik minut 
mícháme, dokud jablka nezměknou a 
neodpaří se z nich šťáva.
2. Do mísy dáme cukr, vanilku (nebo 
vanilkový cukr), sůl, vejce. Vše pro-
mícháme metlou. Pak přidáme mléko 
a nakonec rozpuštěné máslo. Do takto 

připravené směsi přidáme část mouky 
a prášek do pečiva a vymícháme těsto. 
Pak postupně přidáme zbytek mouky 
a těsto zpracujeme rukou, doku nebude 
hladké a vláčné.

3. Těsto rozpůlíme a z každé půlky 
vyválíme kruhovou placku silnou 2-3 
mm. Kolečkem na pizzu nebo nožem 
rozdělíme na 8 dílků (trojúhelníků) 
a do každého uděláme blíže ke špičce 
3 zářezy. Na širší konec dáme trochu 
náplně a těsto srolujeme směrem ke 
špičce.
4. Vzniklé rohlíčky dáme na plech vy-
ložený pečícím papírem a plech vloží-
me do předem vyhřáté trouby na 180 
stupňů. Rohlíčky pečeme dozlatova 
cca 15 – 20 minut. Po vychladnutí po-
sypeme moučkovým cukrem.
Poznámka : Rohlíčky jsou po upečení 
spíše křupavé (proto název křehké). 
Další den už jsou měkké.  DOBROU 
CHUŤ.

Martina Nováková,
předsedkyně kulturní komise OÚ
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TJ Sokol Vlkaneč

Milí čtenáři,
je až neuvěřitelné, jak ten čas letí. 
Máme tu podzim, léto je za námi a s 
ním i další období našeho spolku. A co 
se v uplynulých měsících odehrálo?

Fotbalové aktuality
Opět začínám fotbalem. Zápasy za-
sahují do každého mezidobí vydávání 
Zpravodaje, tudíž je stále o čem in-
formovat. Když jsem psala článek do 
minulého čísla, byl náš tým na 9. mís-
tě a čekalo nás ještě 6 zápasů. Nako-
nec jsme se umístili na 8. místě ze 14 
týmů. Podzimní sezóna začala výhrou, 
následovala prohra a v den, kdy jsem 
psala článek, bylo naším soupeřem 
Bílé Podolí. Zápas byl velmi napínavý, 
a nakonec jsme zvítězili 3:2. Zápasům 
v soutěži předcházelo několik zápasů 
přátelských. Při zápase v Chotusicích 
jsem si uvědomila, jak je ta fotbalová 
mluva pestrá a jak si často i každý tým 
vytváří slangové výrazy vlastní. Ter-
míny jako centr, bek, břevno zná asi 
většina z nás. Slangové výrazy bondov-
ka, zidanovka, gajdy, kisna znají zejmé-
na fanoušci fotbalu. Ale zaujaly mě i 
výrazy používané jen v některých klu-
bech, např. zubař – hráč hrající s lokty 
velmi vysoko, zemětřesení – poločaso-
vý rozhovor v kabině, mariáš – utkání, 
při kterém se rozdává hodně karet.

Sportovní kroužek
S fotbalem souvisí také vznik sportov-
ního kroužku, který zahájil svou čin-
nost v sobotu 9. září. Tento kroužek je 
určen pro děti od 4 do 11 let a je zamě-
řen na rozvoj pohybových dovedností. 
Cílem je mimo jiné i obnova žákovské-
ho fotbalu.

Vodácká výprava
Již několik let je tradicí vyrazit na vodu. 
Vodácká výprava se uskutečnila od 2. 
do 4. června. Jako každý rok byla účast 
hojná, a i tentokrát doplnili naše řady 
noví vodáci. Přenocovali jsme v kempu 
v Samopších a splouvali úsek řeky Sá-
zavy z Kácova do Českého Šternberka. 
Sešla se fajn parta lidí, počasí nám také 
vyšlo a už se těšíme na další ročník.

Volejbal
Celé léto se schází milovníci volejbalu 
a pravidelně zdokonalují své doved-
nosti. Cílem je si hlavně zasportovat a 
pobavit se. Nerezignuje se však na sna-
hu o dobré výkony, které je pak možné 
využít při nějakém turnaji či jen zá-
pase s týmem z jiné obce. Tentokrát k 
turnaji nedošlo, ale odehrálo se utkání 
s týmem Angrešti, který se schází na 
táborové základně u rybníka Zbožňov.

Cvičení žen a dívek
Cvičení probíhalo i během prázdnin. 
Cvičenky neodradilo ani velké horko, 
které letos ovládlo i střední Evropu. 
Pokud se sešlo málo lidí, vyrazilo se na 
kole po okolí. S příchodem podzimu a 
chladnějšího počasí se cvičení přesune 
do sálu místního pohostinství. Dveře 
jsou otevřeny pro všechny, kdo se chce 
hýbat a udělat něco pro své zdraví. 
Vždy ve čtvrtek od 18.00. Dle společné 
domluvy se může doba cvičení upravit.

Letní kino
Aktivity našeho spolku nejsou zamě-
řené pouze na ty sportovní, ale snaží-
me se realizovat i další aktivity, kde se 
mohou lidé sejít a pobavit se. Mezi tyto 
aktivity patří letní kino, které je oblí-
bené, ale počet diváků je velmi závislý 
na počasí. Což se ukázalo i v pátek 30. 
června, kdy účast, zejména z tohoto dů-
vodu, nebyla příliš velká. Ale věřím, že 
diváci, kteří se rozhodli shlédnout film 
Děti Nagana byli spokojeni.  

Přeji všem pohodový zbytek roku a 
prostřednictvím Zpravodaje se těším 
na setkání s  vámi i v roce nadcháze-
jícím.  
     

Bc. Stanislava Solařová, Vlkaneč
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SDH Kozohlody

Stěhování knihovny
V měsíci květnu jsme provedli stěho-
vání regálů a knih do rekonstruované 
knihovny.

Okrsková soutěž v požárním útoku a 
oslava 80. výročí založení hasičského 
sboru ve Zbýšově
V sobotu 24. června jsme se zúčastni-
li okrskové soutěže v požárním útoku, 
které se konalo ve Zbýšově na hřiš-
ti. Náš sbor reprezentovalo družstvo 
mužů a družstvo Šedých vlků /muži 
nad 50let/. Prvnímu družstvu se útok 
nezdařil a obsadili předposlední místo. 
Družstvo Šedých vlků obsadilo krásné 
4.místo. Odpoledne uspořádali místní 

hasiči oslavu 80. výročí založení sboru.

Tradiční posezení
V sobotu 29. července jsme opět při-
pravili pro členy našeho sboru
a občany obce tradiční posezení spoje-
né s opékáním masa. Počasí nám letos 
přálo a posezení se vydařilo a zúčast-
nilo se ho 40 lidí. Stihli jsme též brigá-
du na zhotovení opěrné zdi u
Obecního domu.

Šebestěnické stříkání
V sobotu 12. srpna se členové našeho 
sboru zúčastnili hasičské netradiční 
soutěže v Šebestěnicích. I přes velké 
potíže se sestavením soutěžního druž-

stva jsme obsadili 4. místo.

Plánované akce
• Posvícenská taneční zábava 14. říj-

na
• Výroční valná hromada SDH Ko-

zohlody 24. listopadu
• Postavení a slavnostní rozsvícení 

vánočního stromu 2.prosince
• Vánoční koncert 16. prosince
• Silvestrovské posezení 31. prosince

Na všechny tyto kulturní akce jste 
všichni srdečně zváni.

František Klečák, Kozohlody
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SDH Vlkaneč

Nastává nám podzim, a tak nezbývá 
než se ohlédnout za končícím létem a 
aktivitách našeho sboru v letních mě-
sících.

Po mnoha letech se v letošním roce 
uskutečnila okrsková soutěž v požár-
ním útoku na jiném místě než ve Vl-
kanči. Při příležitosti oslav založení 
sboru nás přivítali ve Zbýšově na míst-
ním hřišti. Zúčastnili jsme se s dvěma 
družstvy mužů a třemi družstvy dětí. 
Na první místo v kategorii mužů to le-
tos bohužel nebylo, ale třetí místo není 
také špatné. Oslav jsme se zúčastnili 
důstojně, ostatně jako vždy. Domů jsme 
se navrátili všichni v pořádku, jak to 
tak bývá, někdo dříve, někdo později.

V měsíci srpnu uspořádal SDH v Še-
bestěnicích tradiční Šebestěnické stří-
kání, soutěž v netradičním požárním 
útoku. Vzhledem k letnímu termínu, 
kdy jsou dovolené, žně atd., jsme byli 
nuceni vyslat družstvo smíšené - muži 
a děti. Na těchto akcích není důležité 
vyhrát, ale zúčastnit se, to jsme splni-
li a rozhodně tento tým žádnou ostudu 
neudělal. Naopak jim patří poděkování 
za účast a reprezantaci našeho sboru.

Občerstvení na letošních Vlkaneč-
ských letních slavnostech připadlo na 
nás hasiče. Všeho bylo hojnost, nikomu 
nic nechybělo. Počasí celkem vyšlo, 
takže pivo teklo proudem. Večer sice 
sprchlo, ale návštěvníci vydrželi a dob-
rá nálada je neopustila. Velký úspěch 
měly hamburgery, letos speciálně ze 
zvěřiny, po nich se jen zaprášilo. Čle-
nové sboru měli i svůj stánek, kde si 
mohly děti vyzkoušet svůj um při do-

vednostních soutěžích. Za splněné úko-
ly získaly sladkou odměnu. Všem čle-
nům, kteří pomohli, patří velké díky.

Začátkem září jsme vyrazili do Ko-
zohlod na Babí léto. Moc se nám ne-
dařilo, skončili jsme na šestém místě. 
Pochvala pořadatelům za výborné 
pivo, jenom škoda že chyběly tradiční 
bramboráky, na které se všichni těšili.

Nejvíce aktivit mají naši malí hasiči, 
se svými vedoucími se zúčastňují sou-
těží ,,Soptík“. 28. května ve Vrdech, 
17. června v Kácově, 16. září v Záboří 
nad Labem. Dále se zúčastňují i dalších 
hasičských klání, jak už výše uvedeno 
např. okrsková soutěž ve Zbýšově, nebo 
Šebestěnické stříkání. Tréninky na hři-
šti probíhaly během celého jarního a 
letního období. Nejlepší dosažený čas 
uplynulé sezony 19,46 sekund. Na jaře 
příštího roku proběhne opět nábor no-
vých mladých hasičů, termín bude ještě 
upřesněn.

Členové našeho sboru, spolu s členy 
sborů z Přibyslavic a  Kozohlod se zú-
častnili slavnostního odhalení pamětní 
desky plk. Josefa Kopřivy a vysvěcení 
praporu obce. Hasiči ve vycházkových 
uniformách jenom podtrhli důstojnost 
této akce, která byla mimochodem vel-
mi vydařená.

Samostatnou kapitolou je naše zá-
sahové vozidlo AVIA. Na jaře jsme 
měli velkou radost, že náš stařičký au-
tomobil prošel technickou kontrolou. 
Zde děkuji Zdeňkovi Janáčkovi a jeho 
týmu, který vůz připravil a STK s ním 
absolvoval. Ale jak to tak bývá, žádná 
radost netrvá věčně. Jednoho krásného 

dne vyrazil tým dětí se svými vedou-
cími na soutěž do Kácova. No a když 
máme tu technickou, pojedeme avií. A 
ono ejhle, autíčko po cestě zkolabova-
lo, zradily palivové systémy.

Zkušení mechanici sice nakonec 
avii na cestě opravili a na soutěž do-
razili, dokonce i zpět domů dojeli, ale 
ty nervy. To ovšem není vše. Další 
cesta naším spolehlivým vozem vedla 
do sousedních Kozohlod na Babí léto. 
Dojeli jsme ve Vlkanči ke kostelu, tam 
naše jízda skončila. Tentokrát jsme avii  
už nepřemluvili. Materiál a stříkačku 
jsme byli nuceni přeložit na vozík. Avie 
odcestovala za pomoci traktoru zpět do 
garáže. Opět zradily palivové systémy. 
Nevěřili jsme vlastním očím, když pro 
nás chlapci dorazili do Kozohlod opět 
avií. Provizorní opravu zde raději ne-
budu rozebírat, neboť..........

Po těchto peripetiích jsme dohodli se 
zastupitelstvem obce, že zkusíme po-
dat žádost o dotace na pořízení nového 
automobilu pro přepravu osob. Pokud 
chceme dál podporovat děti v hasič-
ském sportu, není jiné řešení.

Oldřich Novák, Vlkaneč
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Hasičský kroužek Vlkaneč

Občerstvení na Letních slavnostech

Hasičský sbor na odhalení pamětní desky



SDH Přibyslavice

V tomto pololetí jsme uskutečnili tyto 
akce:
 
17. června  -  rybářské závody pro děti
24. června  -  účast na okrskové soutěži 
ve Zbýšově, spojená s oslavami 80. vý-
ročí SDH Zbýšov
13. července  -  jsme provedli čištění 
okapu a střechy na hospodě v Přibysla-
vicích

19. srpna  -  grilování pro hasiče a ob-
čany
2. září  -  oslava 80 let pana Vencláka, 
našeho bývalého starosty
9. září  -  účast na soutěži „Babí léto“ v 
Kozohlodech
2. prosince  -  rozsvítíme vánoční stro-
mek a provedeme mikulášskou nadílku
8. prosince  -  uspořádáme výroční val-
nou hromadu SDH

 
SDH Přibyslavice přeje všem občanům 
hezké Vánoce a hodně zdraví do nové-
ho roku 2024.
 
     
  Jiří Vančura, Přibyslavice

MS Diana Vlkaneč

Rybářské závody
V sobotu 27.května se uskutečnily dět-
ské rybářské závody na rybníku Pálov.
Závodu se zúčastnilo pouze deset dětí, 
přestože bylo pěkné počasí.
Těchto deset dětí chytilo 11 kaprů, 10 
perlínů a jednoho okouna. Celková dél-
ka úlovků činila 6 metrů a 8 centime-
trů.

30. výročí MS Diana Vlkaneč, z.s.
Na sobotu 10.června jsme připravili 
oslavu 30.výročí založení spolku MS 
Diana Vlkaneč, z.s.
Program začal ve 14 hodin troubenou 
Svatohubertskou mší v místním kos-

tele Svatého Jakuba. Po skončení mše 
jsme se přemístili do prostor obecního 
úřadu k myslivecké klubovně. Zde bylo 
předáno všem přítomným členům čest-
né uznání za činnost pro myslivecký 
spolek.
Poté všem přítomným zahrála cimbá-
lová muzika Majerán, která k nám při-
jela z Blanska.
Bylo možné si také zakoupit lístky do 
tomboly, v které byly tři kusy srnčí 
zvěře a jedna muflonka. Pro děti byl 
také připraven skákací hrad, na kterém 
se dosti vydováděly.

Odchytna
V minulém čísle jsem se zmiňoval 
o odchytně na mufloní zvěř, tak ta je 
již hotová a čekáme až si na ní zvěř 
zvykne. Členové MS na tomto zařízení 
odpracovali nemálo brigádnických ho-
din. Dále byly zhotoveny dvě kazatelny 
(posedy), které čekají na umístění do 
honitby.
V současné době začínáme přikrmovat 
bažantí zvěř a připravujeme se na hlav-
ní loveckou sezónu.

     
Vladimír Burian, Vlkaneč

Oslava pana Vencláka



15

Podzimní rovnodennost nám oznámi-
la příchod nadvlády noci, která potrvá 
až do března. Dny se pomalu zkracují, 
nastává období, kdy dochází k velkým 
rozdílům mezi denními a nočními 
teplotami. V přírodě se neděje nic ná-
hodně či bezúčelně. Tyto velké rozdíly 
upozorňují volně žijící faunu na oče-
kávaný příchod zimy, ptáci přepeřují, 
ostatní zvířátka mění svou srst a její 
barvu a jejich aktivita ustává. Starají 
se o dostatečný přísun potravy, aby si 
vytvořili dostatečnou tukovou zásobu 
na období nepohody. S flórou je tomu
taktéž, rozdíly teplot přispívají k vyš-
šímu ukládání cukrů do plodů a tím se 
stávají atraktivnější pro jejich konzu-
menty. Strom ví, že tu nebude navždy, 
a proto každý rok plodí ovoce se seme-
ny a jádry, ví, že když budou sladké a 
barevně lákavé, budou rozneseny do
širého kraje, kde bude založeno nové 
pokolení a tím bude naplněn zákon o 
zachování rodu.
To semínko či jádro zase ví, že nemů-
že okamžitě klíčit a růst, ale že musí 
proběhnout proces stratifikace (kli-
dové zimní období). Trochu jinak je 
tomu u půdokryvných rostlin (např. 
borůvek), kdyby po opadu z keříčku na 
jaře vzklíčily, docházelo by k velkému 
zahuštění porostu a rostliny by neměly 
dostatek živin a světla a docházelo by k 
degeneraci původního druhu. Moudrá 
matka příroda opět na nic nezapomně-
la a semena borůvek, brusinek, klikví a 
dalších jsou schopny klíčit až po pro-
jití trávícím traktem nějakého živoči-
cha, tím pádem je zajištěno, že semín-
ko zcela určitě bude uloženo daleko 
od matečné rostliny. Podle jednoho z 
mnoha přísloví se praví, že málo vos 

brzký příchod zimy očekává.
Letošní léto bylo ve znamení mnoha 
tropických dní a i po sv. Anně mnoha 
tropických nocí, což nebývá obvyklé. 
Naši svěřenci s těmito vysokými teplo-
tami bojovali stejně jako my.
Každý dobrý chovatel se snažil jejich 
strádání snížit na minimum. Slepičky 
mohly krátkodobě snížit snůšku, jeli-
kož přijímaly i menší množství potra-
vy. V takových dnech hrozil i větší vý-
skyt čmelíků, který drůbež nadměrně 
sužuje a velké zamoření může snůšku 
úplně omezit.
Veškeré kontaktní přípravky se míjely 
účinkem. Naštěstí máme přímo v naší 
obci ochotného a fundovaného MVDr. 
Václava Kubištu, který provozuje svou 
praxi vždy o víkendech od 9 do 11h a 
po aplikování přípravku Exolt jsou sle-
pičky opět čiperné a předhánějí se ve 
snůšce.
Protože co nevidět přijde období jejich 
přepeřování, měli bychom jim změ-
nou jídelníčku toto období pomoci co 
nejvíce zkrátit, buď přidáním různých 
olejnin a vitamínových či minerálních 
přípravků, nebudete-li si vědět rady, 
ochotně vám pomůžou odborné pro-
davačky v obchodě Pro Ves v Golčově 
Jeníkově.
Je začátek října a naši holubi dokrmují 
své potomstvo, další nasednutí již není
žádoucí, vzhledem k příchodu zimy 
a nutnosti odpočinutí chovných párů. 
Vím, že k zamezení dalšího nasednutí 
zvlášť u mladých párů je problém, pak-
liže nemáme možnost na zimní období 
chovné páry rozdělit. Chudší stravou s 
přidáním olejnin se dá tento problém 
částečně vyřešit.
Králici v tomto období času sklizně 

Koutek chovatele

zkonzumují odpadní suroviny ze zahrá-
dek a našich políček. V tomto období 
se králice špatně zapouštějí, protože 
samy očekávají příchod nevlídného po-
časí. Pakliže máme králikárny dobře 
chráněné, ponecháme zapouštění až na 
ledňáky. Podzimní králíci (narození ve 
zkracujícím se dni) nejsou vhodní do 
chovu z mnoha
důvodů, i kdyby byli sebekrásnější.
A co naše včelky – první léčení gabo-
novými páskami, jsou již provedené a 
pásky odstraněny z důvodu rezistence 
roztočů. Česna jsme zajisté zajistili pro-
ti vniknutí nežádoucích návštěvníků, 
zkontrolovali okolí úlů (pohybující se 
větve) a zabezpečení stříšek proti vět-
ru. S první fumigací raději nespěchá-
me, jelikož mladé matky stále poměrně 
kladou a léčivo pod zavíčkovaný plod 
nepronikne a tím pádem by bylo neú-
činné. Se zateplováním taktéž nespě-
cháme, protože tím částečně omezíme 
kladení (včely narozené v tomto období 
jsou krátko žijící, a proto pro včelstvo 
jsou spíše na obtíž). O krmení jsme se 
již zmínili minule.
Raději nakrmit včas, tj. nejpozději do 
10.8. a dostatečně (minimálně 15-20 
kg). Takzvané jarní přikrmování je 
vždy ke škodě. Letošní rok z včelařské-
ho hlediska nebyl špatný, ale každý

foto: Ondřej a Martin Burianovi
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včelař si přeje, aby ten následujíc byl 
lepší.
Cyklus v přírodě se zpomaluje, okol-
ní lesy se pomalu začnou převlékat do 
pestrého šatu, duby a buky uloží své 
plody pro lesní zvěř pod své koruny, 
zaduje severní vítr, objeví se

první podzimní mlhy, překvapí nás 
první sněhová vločka, na našich náv-
sích se o první adventní neděli rozsvítí 
vánoční stromečky, v místních rozhla-
se si poslechneme vánoční koledy, děti 
přednesou své krásné básničky, vesnici 
obejde Mikuláš a jsou zde jedny z nej-

krásnějších svátků v roce – Vánoce.
Příjemné a klidné prožití svátků všem 
spoluobčanům přejí chovatelé.
     

Josef Rejnek, Vlkaneč

Koutek chovatele

Ranč Dalu Kozohlody

Během léta se na Ranči Dalu konalo 
kromě soukromých oslav, svateb a jez-
deckých táborů také několik velkých 
akcí pro veřejnost.
V sobotu 24. června se zde uskutečnil 
již XIX. Sportovní den s koňmi. Jez-
decké závody pořádané ve spolupráci 
s NBHA Czech Republic byly součás-
tí kvalifikačních kol na národní finále 
této asociace.
Závody začaly slavnostním nástupem, 
který patří k divácky nejoblíbenějším 
částem celé akce.
Zbytek dne potom patřil právě wester-
novým rychlostním disciplínám Barrel 
Race a Pole Bending pod hlavičkou 
NBHA. K vidění byli jak hobby jezdci, 
tak profesionálové z celé České repub-
liky a Polska. Soutěžící předvedli skvě-
lé výkony a boj o poháry byl opravdu 
těsný.
Polská soutěžící zajela ve 2. kole Pole 
Bending nejlepší čas v historii naší 
arény. Časem 20,882 vteřiny stanovila 
nový časový rekord. Výsledek je srov-
natelný s evropskou špičkou.
Pro děti byl během dne připravený 
skákací hrad, soutěže a dílny, které na-
chystala Střední zemědělská škola Čá-
slav. Vstupenky na tuto akci byly slo-
sovatelné a několik diváků si tak domů
odneslo věcné ceny.
Šestý ročník pravého westernového ro-
dea se konal 5. srpna. Tyto závody byly 
uspořádány ve spolupráci s organizací 
Rodeo Corral jako součást kvalifikace 
na republikové finále této westernové 
organizace. Soutěžilo se v dobytkář-
ských a westernových rychlostních dis-
ciplínách.
Letos se akce zúčastnil rekordní počet 
soutěžících. Do soutěží bylo přihlášeno 
52 startovních dvojic.

Rodea se již tradičně zúčastnil staros-
ta města Čáslavi pan Jaromír Strnad, 
a zároveň nás také přišly podpořit 
členky zastupitelstva Obecního úřadu 
Vlkaneč. Společně potom předávali 
úspěšným soutěžícím výhry a poháry 
za jednotlivé disciplíny. Věříme, že v 
této spolupráci budeme společně po-
kračovat i v dalších letech. Tato akce 
se uskutečnila za podpory Obecního
úřadu Vlkaneč a dalších sponzorů.
Celým dnem nás letos bohužel prová-
zelo nepříznivé počasí, ale i přes vytr-
valý déšť a postupně klesající teploty 
jezdci předvedli skvělé výkony a ne-
chyběla ani podpora diváků, kteří pod
pláštěnkami a deštníky odhodlaně fan-
dili. Vstupenky byly opět slosovatelné. 
Akce se, jako již tradičně, zúčastnili 
také členové Jeep Clubu a diváci si tak 
mohli prohlédnout tyto vozy a případ-
ně se svézt. Kromě toho si děti moh-
ly užít tvorbu bublin s bublinářem D. 
Kunáškem.

Již po páté se v létě na Ranči Dalu se-
tkali příznivci coursingu. Víkend 12. a 
13. srpna patřil právě tomuto sportu.
Závody byly rozděleny do dvou katego-
rií, v sobotu závodila psí plemena chr-
tů a neděle patřila zástupcům ostatních 
plemen. Soutěžilo se na dvou drahách, 
kdy v sobotu se účastnilo závodů 140 
chrtů, v neděli 60 psů ostatních ple-
men. Pro tuto akci Ranč Dalu zajišťuje
technickou podporu.
Po prázdninách na ranči opět pokračují 
jezdecké kroužky a čekají nás i jezdec-
ká soustředění.

Klub Ranč Dalu, z.s.
     

Josef Semerád,
Kozohlody



foto: Miroslav Lepeška

farnost
Milý čtenáři,
z hospodářského hlediska máme za se-
bou sušení druhých otav, sklizené obilí, 
mák, a sklízí se už kukuřice. Na někte-
rých polích už roste úroda na příští rok. 
Jsou sklizené některé odrůdy švestek a 
průběžně se sklízí třeba okurky, rajča-
ta a podobně. Prostě jsme došli do cíle 
našeho snažení. Museli jsme připravit 
půdu, zasít nebo zasadit, starat se, aby 
škůdci nelikvidovali úrodu a také ji-
ným způsobem se starat o to, aby úro-
da byla co nejzdařilejší. A když nastal 
čas sklizně, vynaložili jsme další práci, 
aby to, co vyrostlo a dozrálo, bylo řád-
ně uklizeno. Pracovali jsme, a zvláš-
tě když jsme si úrodu chtěli ponechat 
pro svoji potřebu a bylo jí dost, proží-
vali jsme radost, protože jsme nebyli 
zklamáni spekulacemi prodejců, kteří 
si řekli, že pro prvovýrobce je lepší, 
když prodá za méně, než když nepro-
dá vůbec, protože by se mu nevrátila 
ani část nákladů. A tak peníze z něho 
dělají necitu, protože je mu jedno, že 
někdo má co dělat, aby se uživil, když 
ten dotyčný, který to vykupuje na to ně-

jak zbohatne.
V čem může být první odstavec oboha-
cující?  Za prvé nám ukazuje, že když 
chci něco získat, musím se někde po-
hybovat. Například musím v obchodě 
koupit sadbu nebo semeno. Že se mu-
sím potkat se zahrádkou nebo polem, 
o které se starám a na kterém sklízím. 
Dále nás obohacuje poznáním, že ka-
ždý špás něco stojí. Obohacuje nás 
radostí nad úrodou i odpočinkem po 
práci a námaze. Prohlubuje u nás po-
znání toho, jak se co pěstuje a nakonec 
nám dává něco k živobytí a tak udržuje 
náš život. Dle mého názoru je toto vše 
mnohem víc než případně negativní 
vlivy, jako je nízká výkupní cena.
Je asi pravděpodobné, že se také na 
druhém odstavci shodneme. Asi oba 
označíme za zloděje někoho, kdo ani 
nezasel, ani mu nepatří půda, na které 
úroda vyrostla, ani s majitelem nesjed-
nal žádné podmínky, za kterých si úro-
du na cizím poli bude moci vzít. Přesto 
se v některých případech nebude zdát 
divné, když si budu myslet, že sklizeň 
mám zajištěnou, aniž bych něco dělal, 

někam chodil, nějak se choval a něco 
naopak nedělal. Myslím, že si to v prvé 
řadě myslíme o duchovních povinnos-
tech. Toto mínění není nikterak těžké 
před sebou obhájit. Jestliže si vytvořím 
svět, ve kterém má hlavní slovo pouze 
právo a spravedlnost, takže všechno je 
předmětem „obchodu“ (do uvozovek 
jsem to dal úmyslně), tak se tam v ně-
jakém významu nevejde vůbec pojem 
dar, milost atd. Něco udělám, mám prá-
vo na plat, dostanu plat, mohu si s ním 
dělat, co chci. Jelikož to vědomě ne-
zkoumám, nedojde mi, že můj výdělek 
je nejenom plod spravedlnosti, ale také 
daru. Něco dělám, protože to umím a 
něco umím a moje umění je dar a to, 
z čeho dělám, je dar, protože nerostné 
suroviny nevyrábíme. A za tím vším je 
Bůh, který nejenom způsobil stvoře-
ní světa, stvoření života, ale i tu naši 
úrodu na zahrádce a poli. A právě to je 
jeden důvod, proč za ním chodit. Chce-
me-li žít, musíme život přijmout z jeho 
ruky jako dar. Ani ten totiž ještě neu-
míme stvořit, navzdory tomu, že ho do-
kážeme měnit. Bez Něho ovšem jenom 
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Rozhovor - Ekostatek Vlkaneč

Rodinné ekologické hospodářství 
vzniklo ve Vlkanči v roce 2008. Dnes  
produkuje bylinné sirupy, džemy, povi-
dla či chutney. Dlouhou dobu jste jejich 
produkty mohli vidět například v regá-
lech s regionálními produkty v Bille.
Ekostatek ve Vlkanči, přijeli navštívit
dobrovolníci z Kanady, z Nového Zé-
landu či Koreji.
Stanislav Svatoň: „Půda musí být
zdravá, potom se může vrátit zpět
její úrodnost, která dnes chybí.“

Co vás vedlo k založení Ekostatku ve 
Vlkanči?
Asi mladická nerozvážnost (smích). 
Když jsme se seznámili s mojí partner-
kou Dianou, bydleli jsme každý jinde, 
málo jsme se vídali, a tak jsme se sna-
žili vymyslet společný projekt. Díky 
tomu, že mám zemědělské vzdělání a 
zabýval jsme se celý život zeměděl-
stvím, zároveň jsme měli půlku statku 
po prarodičích, řekli jsme si, že bychom 
mohli zkusit společně něco vypěstovat.
Nejprve jsme začali v úplně malička-
tém pěstovat zeleninu. V roce 2008 
jsme poprvé začali dodávat zeleninu 
do Prahy, kde ekologická (nestříkaná) 
zelenina nebyla. Na jedné ekologické 
akci jsme viděli film, jak to funguje v 
Americe. Farmáři pěstují zeleninu celý
rok a co roste, dávají do bedýnek a pro-
dávají lidem do města. Sortiment se 
mění v průběhu roku, postupně jsme 
začali dělat něco obdobného. Diana v 
té době byla z Prahy a provozovala vi-
notéku, přes kterou jsme zeleninu dis-

tribuovali, z počátečních 10 bedýnek 
týdně, jsme se dostali zhruba v roce 
2010 až na 150 bedýnek. S příchodem 
farmářských trhů jsme naši produkci 
zeleniny začali omezovat a
z pěstování zeleniny jsme přešli na pěs-
tování bylin a výrobu produktů z nich.

Z jakého důvodu jste se rozhodli ne-
dělat intenzivní zemědělství?
Vždycky jsem inklinoval k přírodě. 
Přišlo nám přirozené, nepěstovat kla-
sicky chemicky, ale ekologicky. Nejpr-
ve jsme pěstovali bez certifikátů, poz-
ději jsme se přihlásili k certifikaci.
Z počátku, když jsme začínali s pěsto-
váním zeleniny, bylo to hodně práce. 
Najímali jsme si brigádníky ze vsi, 
poté jsme díky našim známým,
přijímali dobrovolníky, přes WWOOF
(Worldwide Opportunities on Organic 
Farms), což je celosvětová síť ekologic-
kých farmářů, kteří umožňují lidem, 
aby přijeli na jejich farmu a něco se 
tam naučili.

k horšímu. Chtějme chodit s Bohem a 
za Ním, abychom měli život i mnohé 
jiné věci navzdory tomu, že to bude 
spojeno s křížem. Je skutečně šťastněj-
ší nést kříž než žít v úplném štěstí v 
představách tohoto světa. Je lepší být 
na prahu domu svého Boha než přebý-
vat ve stanech bezbožníka.
  Milý čtenáři, přeji vám bohatou úro-
du v tomto pozemském putování a po 
smrti život věčný. Modlí se a žehná 
     
  Petr Tobek, farář 

Kdy a jak jste se dostali k prodeji 
svých produktů v prodejním řetězci 
Billa?
Bylo to zhruba před pěti lety na dopo-
ručení našich známých z Kutné Hory. 
Dodávali jsme produkty pro střední 
Čechy, část Vysočiny a část Prahy.
Jakým způsobem si u vás lidé mohou 
koupit vaše produkty?
Nyní funguje online objednávkový 
systém a my zásilku odešleme. Také je 
možné přijít do naší provizorní prodej-
ny.
Zmínil jste, že u vás na statku byli
dobrovolníci, odkud byli a proč si vy-
brali zrovna vás?
Nejdál jsme měli dobrovolníky asi z 
Nového Zélandu, ale také z Kanady, 
USA nebo také z Číny, Taiwanu, Kore-
je, dobrovolníky jsme měli i z Evropy 
nebo přímo z Česka. Nevím proč si nás
vybrali, možná protože zde máme hod-
ně zvířat, také jsme v té době pekli 
vlastní chléb či dělali sýry. Každý, kdo 
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Platí pro vozy Škoda 
starší 4 let

Váš autorizovaný servisní  
partner Škoda:

✓  Sleva 15 % na Škoda Originální díly 

✓  Sleva 20 % na nákup Škoda 
Originálního příslušenství 

✓  Sleva 20 % na výměnu Škoda 
originálních brzd, tlumičů a výfuků 

 A mnoho dalších výhod.

Pokud Šekovou knížku ještě nemáte, je pro vás 
zdarma připravena v našem servisu nebo online 
na www.sekova-knizka.cz.

Aby vaše 
Škoda zůstala 
originální

Service

INPRO Čáslav s.r.o.
Jeníkovská 1815
286 01 Čáslav
Tel.: 327 312 630
www.vozy-skoda-caslav.cz

SKO-sekova-knizka-inzerce-180x120mm.indd   1SKO-sekova-knizka-inzerce-180x120mm.indd   1 24.05.2023   11:1324.05.2023   11:13

INZERCE

PRODEJ VÁNOČNÍCH KAPRŮ

Příjem objednávek na tel. č. 327 391 181 nebo 607 167 
420. Prodej bude probíhat ve dnech 22.–23. 12. 2023 
Vlkaneč 4.

k nám přijel pak měl uvařit své národ-
ní jídlo a zanechal nám také pozdrav v 
dobrovolnické knize.
Co pro vás znamená ekologické far-
maření?
Beru to tak, že od začátku nepoužívám 
žádnou chemii, žádné nesmyslné lát-
ky, které jsou zbytečné. Žádná umělá 
hnojiva. Je to hlavně o půdě, půda musí 
být zdravá, potom se jí může vrátit její 
úrodnost, která dnes chybí. Kdyby se
do půdy nervaly hnojiva a postřiky, tak 
nebude žádný výnos. Rostliny nejsou 

odolné, nejsou ani šlechtěné na to, aby 
odolné byly, podmínkou je
postřik.
V čem spočívá zdravá půda?
Že v ní je život, žížaly, organismy vy-
tvářející humus, což je základní složka 
v půdě, bez ní by rostliny vůbec nerost-
ly. Půda, na které je intenzivní země-
dělství není živá, je to minerální
substrát, na kterém se vypěstuje něco. 
Pokud na takové chemicky ošetřované 
pole spadnou větší srážky, voda nemá 
šanci se na něm udržet a odteče pryč.

web: https://ekostatek.cz/

Tereza Semrádová, Kozohlody
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PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ říjen 2023 – leden 2024
Drakiáda – pořádá Obec Vlkaneč ve spolupráci s TJ Sokol Vlkaneč
Posvícenská zábava – pořádá SDH Kozohlody
Benefiční koncert v podání Laky Mari mladých umělců z Třebíče, Kozohlody
Pouťové posezení v Kozohlodech, pořádá SDH Kozohlody
Dlabání dýní v Přibyslavicích, pořádá pohostinství Přibyslavice
Halloween – průvod světýlek v 18 hodin, pořádá ZŠ a MŠ Vlkaneč

Divadélko Kůzle – pořádá Obec Vlkaneč
Výroční valná hromada SDH Kozohlody

Mikulášská zábava – pořádá pohostinství Vlkaneč
Rozsvícení vánočního stromu v Kozohlodech
Rozsvícení vánočního stromu a mikulášská nadílka, pořádá SDH Přibyslavice
Rozsvícení vánočního stromu ve Vlkanči
Výroční valná hromada SDH Přibyslavice
Čertovská besídka od 14 hodin ve Vlkanči, pořádá ZŠ Vlkaneč
Vánoční koncert ve Vlkanči, pořádá Obec Vlkaneč
Vánoční koncert v Kozohlodech, pořádá SDH Kozohlody
Adventní koncert v kostele sv. Václava od 16 hod. – akordeonový orchestr Pohoda při ZUŠ 
v HB, pořádá Spolek přátel kostela sv. Václava v Přibyslavicích
Předvánoční procházka
Vánoční zábava – Kapela PUNC, pořádá pohostinství Vlkaneč
Silvestrovské posezení v Kozohlodech

Tříkrálová sbírka
Tradiční myslivecký ples ve Vlkanči, pořádá MS Diana Vlkaneč

Závěrečné slovo šéfredaktora

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

poděkování patří všem dopisovatelům 
za odvahu a zajímavé příspěvky. 
Chceme, aby čtení Zpravodaje bylo 
pro naše čtenáře zajímavé a přínosné. 
Je skvělé se dozvědět novinky a 
dění v naší obci, dozvědět se něco z 
historie blízkého okolí. Vítány jsou 
i další podměty a nápady. Příspěvky 

s poznámkou „Zpravodaj“ můžete 
zasílat na adresu zpravodajvlkanec@
gmail.com nebo ou@vlkanec.cz.

V letošním roce se odehrála spousta 
akcí ve Vlkanči, v Kozohlodech i v 
Přibyslavicích. Velmi chci poděkovat 
všem, kteří se podíleli na přípravě 
těchto akcí. Jsem rád, že se stále najde 
dost aktivních lidí, kteří neváhají 
obětovat svůj osobní volný čas ve 
prospěch ostatních. Všem těmto lidem 

či celým spolkům patří obrovské 
poděkování za jejich přínos a zapálení 
pro danou věc. 
Přeji Vám všem klidné a pohodově 
strávené podzimní dny. A protože je 
zpravodaj letos poslední, tak Vám přeji 
i láskyplně prožité vánoční svátky. A 
do nového roku vykročte tou správnou 
nohou.

S neutuchajícím optimismem
Václav Vágner, Vlkaneč

23.12.
25.12.
31.12.

leden
13.1.


